
Zadeva:      Pripombe v javni razpravi h predlogu Splošnega akta o 

določitvi prenosne hitrosti za funkcionalen dostop do interneta, opravilna 

številka 38242-4/2020 

 

 

Spoštovani 

 

Predlagana hitrost za funkcionalni dostop do interneta bi 

morala biti skladno z javno dostopnimi podatki in zakonskimi 

določili vsaj 30Mbps. 

 

Obrazložitev: 

 

- AKOS sam v poročilu za tretje četrtletje 2019 pravi da "Trend 

rasti NGA priključkov širokopasovnega dostopa do interneta se 

nadaljuje tudi v tretjem četrtletju 2019 in znaša že 81,4%" ( 

https://arhiv.akos-rs.si/cetrtletna-porocila-porocilo-o-

razvoju-trga-elektronskih-komunikacij-za-tretje-cetrtletje-2019 

); 

 

- to pomeni (glede na definicijo iz nacionalne strategije, ki 

je povzeta v taistem zgornjem poročilu, da NGA pomeni >30Mbps) 

da ob koncu tretjega četrtletja 2019 več kot 80% uporabnikov 

uporablja širokopasovne hitrosti, večje kot 30Mbps! 

 

- če pogledamo, kaj piše drugi odstavek 124.člen ZEKom-1, 

"Agencija lahko na podlagi prejšnjega odstavka določi tudi 

prenosno hitrost, ki omogoča širokopasovni dostop, če 

širokopasovni dostop že uporablja vsaj polovica gospodinjstev v 

Republiki Sloveniji. Prenosna hitrost pa se 

določi tako, da se upošteva tisto prenosno hitrost, ki jo 

uporablja vsaj 80 odstotkov gospodinjstev z obstoječim 

širokopasovnim dostopom." 

 

- ugotovimo, da bi Agencija lahko tudi ne določila hitrosti, 

vendar glede na to, da je to že naredila, to pustiva, in se 

osredotočiva na določilo o tem, kako mora biti izračunana 

hitrost, ki jo Agencija predpiše; 

 

- v tem delu je zakon zelo jasen, "se določi tako, da se 

upošteva tisto prenosno hitrost, ki jo uporablja vsaj 80 

odstotkov gospodinjstev z obstoječim širokopasovnim dostopom"; 

 

- Zaključek, že v poročilu za 3.četrtletje 2019 (kasnejša niso 

objavljena) je AKOS sam ugotovil, da več kot 80% uporabnikov 

uporablja širokopasovno hitrost večjo kot 30mbps, zato sedaj ne 

obstaja možnost, da bi aleatorno (in še več kot leto dni za 

zadnjim objavljenim poročilom, in glede na izreden porast 

uporabe interneta zaradi epidemije) lahko razpravljali o tem, 

da je 10Mbps ustrezna zmogljivost za funkcionalen dostop do 

interneta. 

 



Še malo razmišljanja: zakonsko določilo v 124.členu je po mojem 

mnenju zelo sodobno napisano, saj je domneva, da če neko 

dostopovno hitrost uporablja več kot 80% uporabnikov, potem je 

potrebno smatrati, da je ta hitrost tista, ki je potrebna za 

funkcionalni dostop do interneta. Tako zakonsko določilo je 

tudi vedno up-to-date, saj se z razvojem ponudbe storitev 

potrebe uporabnikov spreminjajo, in tako določilo v zakonu 

dejansko omogoča sledenje razvoju tehnike brez spreminjanja 

zakona. Vendar je povsem nedopustno, da kljub temu, da AKOS sam 

izjavlja, da več kot 80% uporablja hitrosti večje kot 30Mbps, 

potem za funkcionalno hitrost dostopa (po mojem mnenju celo v 

nasprotju z jasnim zakonskim določilom) predlaga karkoli manj. 
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